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ABSTRAK 

Penelitian Strukturasi Petani ; dampak dari pembangunan JLS mengkaji perubahan sosial yang 

ada di dalam masyarakat lokal khususnya petani, di mana hal ini berhubungan dengan alih fungsi 

lahan dengan alasan pembangunan jalur lintas selatan, mengambil titik fokus lokasi penelitian 

berada di daerah Desa Tambakrejo Kecamatan Wonotirto Kabupaten Blitar Provinsi Jawa Timur. 

fokus utama dalam kajian ini membahas mengenai unsur-unsur relasi khusus antara petani dan 

kebudayaan dalam pertanian yang dapat dibahas menggunakan Strukturasi yang mengandung 

aspek penjelas antara aktor  atau agen dan struktur. Teori yang digunakan dalam penelitian 

meliputi teori strukturasi Giddens (1976) dan Habitus Bourdieu. Adapun metode dan pendekatan 

dalam penelitian ini mengambil jenis penelitian kualitatif dengan pendekatan fenomenologi serta 

analisis data model Miles dan Huberman (1984). Pada hasil penelitian di lapangan di temukan 

bahwasanya aktivitas para petani yang terbentuk dari perulangan struktur pertanian menjadi 

sebuah praktik sosial sangat melekat dalam diri para petani. Struktur di dalamnya mengandung 2 

hubungan utama yakni, struktur atau kebudayaan dan individu. Ikatan struktur dengan lahan di 

mana lahan menjadi unsur utama pembentukan dan perulangan struktur kebudayaan bertani. 

Dampak yang ditimbulkan oleh pembangunan jalur lintas selatan di Desa Tambakrejo ini 

menimbulkan perubahan pada petani di mana alih fungsi lahan pertanian memberikan peluang 

lunturnya struktur pertanian. 
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ABSTRACT 

The topic of discussion is Farmer Structural. The present study investigates the effects of JLS 

construction on the social dynamics of nearby communities, particularly farmers, in relation to 

land conversion for the purpose of constructing the southern route. The research site is centered 

on Tambakrejo Village, located in the Wonotirto District of Blitar Regency, East Java Province. 

This study aims to examine the components of the unique bond between farmers and culture in 

agriculture, utilizing the concept of structuration to elucidate the interplay between actors or agents 

and structures. The present study incorporates Giddens' (1976) structuration theory and Bourdieu's 

Habitus as theoretical frameworks. The present investigation employed a qualitative research 

design, utilizing an phenomenology approach, and data analysis was conducted following the 

model proposed by Miles and Huberman (1984). The research findings indicate that the 

agricultural activities, which were established through the repetition of the farming structure, have 

evolved into a deeply ingrained social practice among farmers. The aforementioned structure 

comprises two primary relationships, specifically the relationship between structure, culture and 

the individual. The concept of a structural bond with the land involves a close relationship between 

the land and the formation and repetition of agricultural cultural structures. The land is considered 

the primary element in this relationship. The construction of the southern route in Tambakrejo 

Village has resulted in significant impacts on the local farming community. Specifically, the 

conversion of agricultural land has created opportunities for the disappearance of traditional 

agricultural structures. 
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 الملخص

البحث في تنظيم الفلاحين: تأثير بناء الجزء الجنوبي من الخط السريع على دراسة التغيرات 

الأراضي الاجتماعية في المجتمع المحلي، خاصة بين الفلاحين، حيث يتعلق ذلك بتغيير استخدام 

بسبب بناء الطريق الجنوبي. تركز موقع البحث في قرية تامباكريجو، التابعة لمنطقة وونوتيرتو 
في محافظة بليتار بمقاطعة جاوة الشرقية. يركز البحث بشكل رئيسي على عناصر العلاقة 

لذي المتخصصة بين الفلاحين والثقافة الزراعية، ويمكن مناقشة ذلك باستخدام مفهوم التنظيم ا
يتضمن جوانب شرحية تتعلق بالممثلين أو الوكلاء والبنية. تشمل النظريات المستخدمة في البحث 

( ونظرية الهابيتوس لبورديو. أما الأسلوب والنهج المستخدمين في 1976نظرية التنظيم لجيدنز )

لإضافة البحث، فهما طريقة بحثية تؤخذ منها الجوانب الكيفية بشكل مؤهل ونهج الظواهرية، با
(. من خلال نتائج البحث الميداني، 1984إلى تحليل بيانات النموذج الذي طوره مايلز وهوبيرمان )

تم اكتشاف أن نشاط الفلاحين الذي ينبع من تكرار هيكل الزراعة يصبح ممارسة اجتماعية 

أو الثقافة ترسخت بشكل كبير في أنفس الفلاحين. يتضمن هذا التنظيم ارتباطًا رئيسياً بين البنية 
والفرد. يتم تشكيل وتكرار هيكل الزراعة من خلال ارتباطه بالأراضي، حيث تصبح الأراضي 

العنصر الرئيسي في تشكيل هيكل الزراعة الثقافية. يؤدي التأثير الناتج عن بناء الجزء الجنوبي 

راضي من الخط السريع في قرية تامباكريجو إلى تغيرات في الفلاحين، حيث يعطي تحويل الأ

 الزراعية فرصة لتضييق هيكل الزراعة.

 .التنظيم ,الهيكل  ,التنمية الفلاحين,الهابيتوس ,ثقافة  :كلمات مفتاحية 
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